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Nieuwsbrief oktober 2016 
Via deze nieuwsbrief gaat u o.a. informatie 
ontvangen over politiek en bestuurlijk actuele 
thema’s van het CDA Winterswijk. Deze brief 
wordt per mail en per post aan de leden en 
belangstellenden verspreid en is op onze site te 
downloaden.  
 
Campagnestart CDA-Gelderland Tweede 
Kamer Verkiezingen 2017 
Op 5 oktober jl. is door de gezamenlijke CDA-
afdelingen in Gelderland een start gemaakt met 
de voorbereidingen voor de campagne voor de 
Tweede Kamerverkiezingen op 15 maart 2017. 
Een campagne waarbij het CDA zich, aan de 
hand van het samen met 1000 leden opgestelde 
verkiezingsprogramma, wil onderscheiden als: 
- een betrouwbare middenpartij, die belang 
 hecht aan waarden en normen 
- oog heeft voor het gezin                                                                                                                  
- zorg voor elkaar belangrijk vindt                                                                                                 
- een eerlijke economie nastreeft                                                                                                                     
- veiligheid een speerpunt vindt 
Luc van Dijk, campagneleider voor Gelderland 
hield een enthousiast verhaal voorzien van  
allerlei nuttige ideeën hoe de kiezers bereikt 
kunnen worden. Het zal niemand verbazen dat het 
gebruik van social media daarbij een belangrijke 
rol zal spelen. Toch is er ook een grote groep 
kiezers die hiervan geen gebruik maakt en heel 
goed via de huis-aan-huis kranten bereikt kan 
worden. Die mogelijkheid zal ook zeker benut 
worden. 
De kandidatenlijst telt bij de eerste 45 kandidaten 
vier Gelderse kandidaten: Kamerlid Jaco Geurts 
(10), Evert-Jan Slootweg (19), Gerard van den 
Anker (25) Jan Hutten (33).  

Voor nadere informatie over het 
conceptverkiezingsprogramma en de kandidaten 
verwijs ik u naar de website van het CDA. 

Erg tevreden kan onze afdeling zijn met de hoge 
plaats (4) van Pieter Omtzigt op de kandidatenlijst. 
Bij de vorige verkiezingen heeft onze afdeling de 
actie voor een hogere plaats op de kandidatenlijst 
van harte ondersteund. Pieter Omtzigt heeft zich 
de afgelopen jaren opnieuw bewezen als een 
deskundig, vasthoudend en uiterst actief kamerlid.  
De kandidaten zullen de komende tijd frequent het 
land, maar ook in het bijzonder Gelderland 
intrekken, om het programma van het CDA voor 
het voetlicht te brengen. Zij zullen daarbij mede 
ondersteund worden door de plaatselijke 
campagneteams. Voor onze afdeling Winterswijk 
zal Dick Wensink de trekker zijn. Maar natuurlijk 
kan hij daarbij de nodige hulp gebruiken. Graag 
zullen we dan ook de komende tijd een beroep op 
u doen om de campagne op enigerlei wijze te 
ondersteunen. 
We gaan samen aan de slag voor een goed 
verkiezingsresultaat en een sterk CDA. 
André Sletering 
Voorzitter CDA afdeling Winterswijk 
 
Terugblik CDA op begrotingsvergadering 
26 en 27 oktober 
Het CDA heeft tijdens de begrotingsbehandeling 
de complimenten uitgesproken naar het college 
en de ambtenaren voor een sluitende begroting 
waar niet veel bezuinigingen in zitten. Naar onze 
mening is er op dit moment niet veel ruimte om 
nog te bezuinigen. 
De gemeente Winterswijk moet vanaf 2017 fors 
meer betalen aan de Veiligheidsregio Noord Oost 
Gelderland (VNOG). Deze extra bijdrage loopt in 
een aantal jaren op tot € 300.000,- per jaar. De 
bijbehorend prestatieafspraken zijn nog niet 
gemaakt, en daar zijn wij op z’n zachtst gezegd 
teleurgesteld over. Het CDA vindt dat als we 
volgens de norm van de VNOG moeten betalen, 
dan moeten de opkomsttijden van brandweer, 
politie en ambulance ook aan de norm voldoen. 
We hebben het college gevraagd hier maximaal 
op in te zetten. 
Tijdens de verkiezingen van 2014 hebben wij 
onder andere ingezet op het levensloopbestendig 
maken van woningen.  Dit is ook teruggekomen in 
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het coalitieakkoord, en we zijn blij dat daar in de 
begroting nu ook geld voor is vrijgemaakt. 
Winterswijk heeft in een vroeg stadium al 
ingespeeld op de veranderingen in de Wet 
Maatschappelijke Ondersteuning. Door dat goede 
beleid hebben we daar de afgelopen jaren een 
reserve opgebouwd. Een deel van die reserve 
wordt de komende jaren ingezet om de sociale 
dienst in te richten voor de nieuwe taken die ze er 
bij krijgt. Het CDA vindt dat daar echt de vinger 
aan de pols moet worden gehouden om te 
voorkomen dat de sociale dienst de komende 
jaren een blok aan het been wordt. 
Er is in de vergadering veel gesproken over de 
energietransitie. Wij vinden het voorbarig om daar 
op dit moment besluiten over te nemen, omdat er 
nog veel onbekend is. Winterswijk  is bezig met 
het opstellen van een energievisie. Wat ons 
betreft moeten de keuzes die we maken op het 
gebied van energietransitie  voortvloeien uit die 
visie. 
Het CDA is blij dat we als gemeenteraad unaniem 
achter de begroting staan. Nu van plannen naar 
uitvoering! 
Wim Elferdink 
fractievoorzitter 
 
Ambities in 2017! 
Misschien heeft u al een blik geworpen op de 
begroting 2017? Nog steeds moet er behoedzaam 
te werk worden gegaan, maar er is ook ruimte 
voor ambities! U weet dat de gemeente 
verantwoordelijk is voor de ondersteuning aan de 
inwoners die dit nodig hebben. In het komende 
jaar wordt bijvoorbeeld extra aandacht besteed 
aan mantelzorgers die hun zorgtaken combineren 
met betaald werk. Verder is het de bedoeling dat 
de digitale mogelijkheden verder worden 
ontwikkeld, zodat u digitaal toegang krijgt tot uw 
eigen zorgdossier.  In de eerste nieuwsbrief 
praatte ik u bij over de stappen die zijn gezet 
rondom het vrijwilligers coördinatiepunt. Voor de 
zomervakantie zijn de fundamenten gelegd om te 
komen tot één punt waar vraag en aanbod samen 
komen. Ik ben op dit moment in gesprek met de 
Winterswijkse Uitdaging om hier concreet handen 
en voeten aan te geven. Het is mooi om te zien 
met hoeveel enthousiasme er aan wordt gewerkt. 
Het vrijwilligers coördinatiepunt is een van de 
zaken in het vrijwilligerswerk die door de 
gemeente worden ondersteund en gefaciliteerd.  
In de begroting is structureel 30.000 euro vrij 
gemaakt om te komen tot een vrijwilligers 
coördinatiepunt. Uiteraard wordt in 2017 ook 
verder invulling gegeven aan het beleid rondom 
gezond gewicht en gezonde voeding. En gaan we 
samen met onze buurgemeenten Oost Gelre, 
Aalten en Berkelland ouders helpen bij de 
opvoeding. Dit is echt iets waar we als 
samenleving meer op moeten investeren. 

Kinderartsen in het ziekenhuis geven aan dat 
bijna 70 procent van de patiëntjes die zij zien 
geen medisch probleem hebben, maar dat het 
vaak ontbreekt aan opvoedvaardigheden van 
ouders. Kortom, investeren in ouders in het gezin 
heeft zin! Naast de zorgportefeuille ben ik ook 
verantwoordelijk voor het onderdeel economie in 
het centrum. In 2017 werken we via het project 
Stedelijke Herverkaveling aan het verder 
terugdringen van leegstand. Daar binnenkort meer 
over. Verder is in de begroting structureel 10.000 
euro vrijgemaakt voor de Goethe certificaten op 
het voortgezet onderwijs. Goethe certificaten zijn 
internationaal erkend.  

 
Duitsland is de grootste economie van de 
Europese Unie en  de belangrijkste handels-
partner van Nederland. De handelsrelatie 
Duitsland – Nederland is de tweede van de wereld 
met een volume van bijna 160 miljard (de grootste 
handelsrelatie is Canada – Verenigde Staten). Het 
is dus van groot belang dat onze kinderen goed 
Duits spreken! 
Mooie en stevige ambities voor 2017 waar ik 
graag mijn schouders onder zet! 
Ilse Saris 
CDA Wethouder 
 
Een nieuw lid stelt zich voor 
Na Stuart is de eer aan mij om me in de 

nieuwsbrief voor te stellen als 
nieuw lid. Mijn naam is 
Sandra Prinsen, 31 lentes 
jong en een geboren en 
getogen Winterswijkse.  
 
Inmiddels werk ik zo'n 8 jaar 
bij de gemeente Hengelo (O), 
waarvan de laatste 2 jaar als 
juridisch medewerker. De 
meeste tijd van mijn werk ben 

ik secretaris van de commissie voor de 
bezwaarschriften. Een afwisselde functie waarin ik 
me bezig houd met bijna alle onderwerpen in 
zowel het fysieke als in het sociale domein. 
 
Daarnaast speel ik in mijn vrije tijd dwarsfluit en 
ben ik lid van de KWOV. Heerlijk om een avond in 
de week gezamenlijk muziek te maken. Buiten de 
repetities en concerten om zet ik me ook op 

Uitreiking Goethe certificaat foto: Achterhoek Nieuws 
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andere fronten actief in voor deze mooie club, 
waaronder door het in de zomermaanden bouwen 
van een bloemencorsowagen. 
 
Al sinds mijn middelbare schooltijd ben ik 
geïnteresseerd in politiek. 1,5 jaar geleden heb ik 
voor het lidmaatschap van het CDA gekozen. 
Sindsdien heb ik me in Winterswijk in mogen 
zetten binnen de Kopgroep. Ook bestaat sinds 
november 2015 de Gelderse CDA Dertigers, een 
leuke groep mensen met interessante 
bijeenkomsten. Namens de Dertigers ben ik in 
september ook bij de CDA1000 geweest om een 
bijdrage te leveren aan het verkiezings-
programma.  
 
Het is altijd leuk om ergens mee bezig te zijn en 
om nieuwe mensen te ontmoeten, dus ik hoop 
jullie allemaal een keer tegen te komen de 
komende tijd. 
Sandra Prinsen 
 
Basismobiliteit 
Op 19 september hebben wij als CDA een thema-
avond Basismobiliteit gehouden bij de Lamme 
Hertog op de Markt. 
Voor de thema-avond waren drie sprekers 
uitgenodigd. Dit waren de heer Martin Thus, CDA-
Statenlid in Gelderland en woordvoerder op het 
gebied van bereikbaarheid en sport. De heer Piet 
van den Bosch, ontwikkelmanager van Arriva. Zijn 
aandachtspunten binnen Arriva zijn vervoers-
ontwikkeling, marketing en productie-planning in 
Overijssel en Gelderland. De derde spreker was 
Geert-Jan Verzijden, verkeerskundige en beleids-
medewerker Basismobiliteit en Verkeer bij de 
gemeente Winterswijk. Hij heeft meegewerkt aan 
het schrijven en ontwikkelen van de nota over 
Basismobiliteit, die in 2015 is aangenomen in de 
raad en goedgekeurd door het provinciaal 
bestuur.  
Vanaf 1 januari 2017 is de gemeente Winterswijk 
verantwoordelijk voor verschillende soorten van 
het fijnmazige vervoer. Dit is al het vervoer dat 
niet tot het openbaar vervoer behoort. Met andere 
woorden het vervoer buiten de trein- en buslijnen. 
Dit zijn het leerlingenvervoer, regiotaxi en vervoer 
van en naar de dagbesteding. Het bovenstaande 
houdt in dat er in korte tijd een hele nieuwe 
manier van vervoer zal ontstaan en de 
verantwoordelijkheden door andere partijen 
opgepakt moeten worden. Dit is een proces dat 
enkele jaren gaat duren. Net als in het Sociale 
Domein moeten wij als burgers gaan wennen aan 
meer zelfstandigheid binnen het openbaar 
vervoer. Het reizen van A naar B wordt zo 
ingericht dat ieder burger in staat moet zijn het 
vervoer zelf te regelen. Dit geeft verschuivingen 
binnen de politiek in verantwoordelijkheden, maar 

ook bij bedrijven die de dienstverlening verzorgen 
in het vervoer van reizigers. 

De heer Thus 
vertelde in de 
inleiding wat de taken 
waren van een 
Statenlid in het hele 
proces van de 
Basismobiliteit. Hij 
gaf aan dat vooral op 

hoofdlijnen het beleid wordt bepaald binnen het 
provinciaal bestuur. Als een onderwerp meer 
uitgewerkt moet worden of er zijn vragen of 
problemen over vastgesteld beleid, dan moet hij 
deze vanuit de verschillende fracties in de 
gemeenten terug horen. Op deze wijze kan de 
Statenfractie van het CDA er mee aan de slag 
gaan. 
De heer Van den Bosch nam de aanwezigen mee 
in de geschiedenis van het openbaar vervoer in 
onze regio met leuke oude plaatjes. Hij maakte 
duidelijk hoe het was en hoe het nu is. Hij heeft de 
huidige visie van Arriva verwoord en toegelicht. 
Daaruit bleek dat binnen Arriva met twee vormen 
van vervoer gewerkt wordt, namelijk het ‘vaste 
netwerk’ en het ‘flexnetwerk’. Het zo gezegde 
‘vastnet’ is bedoeld voor de grote reizigersstromen 
en de verbindingen 
tussen knooppunten 
en steden. De knoop-
punten zijn de 
plaatsen waar het 
treinstation zijn en 
waar meerdere bus-
lijnen samen komen. 
Het ‘flexnet’ heeft als kenmerken dat het gaat om 
beperkte reizigersstromen, vervoers-concepten 
van marktpartijen, mobiliteit op maat en integratie 
van doelgroepvervoer. Volgens de heer Van den 
Bosch moet een proces van omdenken plaats 
vinden om het openbaar vervoer in onze regio te 
behouden en betaalbaar te houden. Daarvoor 
wordt het openbaar vervoer aangepast op een 
wijze waar wij met ons allen aan zullen moeten 
wennen. Arriva is in de toekomst verantwoordelijk 
voor de grove structuur van het regionale-, 
stedelijke- en flexnet. De gemeenten zijn 
verantwoordelijk voor het vervoer dat daarop aan 
sluit. Speerpunten in het beleid van Arriva zijn 
daarom dat de treinen blijven rijden en dat de 
buslijnen daarop aangesloten worden. Op de 
hoofdverbindingen komen HC-bussen te rijden, dit 
zijn bussen met een aanhangwagen. Dubbelspoor 
tussen Doetinchem en Arnhem waar Winterswijk 
van kan profiteren en een directe verbinding 
Winterswijk-Apeldoorn met goede aansluitingen 
op vervolg treinen. 
Geert-Jan Verzijden heeft als beleidsmedewerker 
de toehoorders meegenomen in de dilemma’s die 
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soms ontstaan als er nieuw beleid gemaakt moet 
worden. Hij heeft drie casussen met de zaal 
doorgenomen om te laten merken waar de 
knelpunten ontstaan in het maken van nieuw 
beleid m.b.t. de Basismobiliteit en voor welke 
keuzes de beleidsmedewerkers en de politiek 
komen te staan. Zijn stelling daarbij was “eigen 
kracht in het vervoer. Hoe ver ga je?”. Uit de 
gesprekken met elkaar bleek dat het niet 
eenvoudig is om nieuw beleid te bepalen. Na de 
pauze was er ruimte voor het stellen van vragen 
en uitwisselen van meningen. De sprekers 
hebben op de gestelde vragen afzonderlijk 
gereageerd en geprobeerd de vragen te 
beantwoorden. Daaruit bleek dat er nog enige 
obstakels zijn waar aan gewerkt moet worden en 
dat er nog hindernissen genomen moeten worden. 
Na afloop zijn velen met een goed gevoel naar 
huis gegaan en met meer informatie over 
Basismobiliteit dan voor de bijeenkomst. Om te 
weten te komen hoe de overheid dit thema 
benadert is er een leuk filmpje op You Tube. Je 
kunt zoeken op “de keuze van de reiziger”. 
Carla te Voortwis-Stroes 
Fractielid 
 
CDA1000 
Op zaterdag 10 september was de CDA1000. Een 
bijeenkomst voor 1000 CDA leden uit het hele land 
en namens de Gelderse Dertigers mocht ik mijn 
steentje bijdragen.  
Helaas konden de Winterswijkse afgevaardigden 
wegens omstandigheden niet aanwezig zijn. Het is 
fijn dat ik naar de Kromhouthal in Amsterdam kon 
carpoolen met de Aaltense collega's. In 2 deel-

sessies werden er 
voor 5 thema's, in 
groepen van ca. 8 
personen, oplos-
singen bedacht 
voor een 

#beternederland. 
Aan het einde van de dag konden alle deelnemers 
middels een app stemmen op de 5 beste 
oplossingen van de dag. Uiteindelijk zijn de 15 
oplossingen met de meeste stemmen duidelijk 
herkenbaar in het verkiezingsprogramma 
opgenomen. Buiten dat het een gezellige, mooie en 
goed georganiseerde CDA-dag was, is het ook een 
mooi voorbeeld van partijdemocratie. Wat mij betreft 
zeker voor herhaling vatbaar!  
Sandra Prinsen 
CDA running mates 
Zondag 18 september hebben Ilse Saris, Tom de 
Graaff, Ismaël Johannis en ondergetekende de 
stoute schoenen aangetrokken en deelgenomen 
aan de Marathon Nationaal Landschap 
Winterswijk. Nadat in juni al door een aantal 
sportieve leden was meegewandeld met de 
Avondvierdaagse, volgde nu het volgende 
evenement waarbij we als CDA Winterswijk onze 

sportieve kant wilden laten zien. Ilse liep in een 
team dat bestond uit leden van de 
gemeentebesturen van Vreden en Winterswijk. 
Als heren hadden wij een eigen CDA team 
genaamd CDA run-ning mates. 
Doel was om in elk geval de finish te halen en 
daarbij liefst ook het CDA zo duidelijk mogelijk in 
beeld te brengen. Daarvoor heeft het landelijk 
partijbureau al een tijdje speciale hardloop- (en 
wielren)kleding beschikbaar in de webshop. 
Tevens hadden we de beschikking over 2 CDA-
fietsen. Zo verschenen we tegen tien uur aan de 
start bij het Gerrit Komrij-college. We hadden 
onze totale afstand opgedeeld en Tom begon aan 
de eerste 14 kilometer na het startschot. Met 600 
deelnemers was het best druk onderweg, zeker 
op de smalle weggetjes. Tom had ervoor gekozen 
zijn derde-deel in 1 keer te lopen en liep door tot 
aan golfbaan De Voortwisch. Daar nam ik het 
stokje over en mocht door het bos achterin Ratum 
de grens over richting Vreden zonder mijn 
paspoort te moeten laten zien aan de 
grenswachten in het 
bos. 
In het centrum van 
Vreden werd alweer 
gewisseld, Ismaël en 
ik hadden er namelijk 
voor gekozen elk 2 
stukken van 7 km te 
lopen. Via Meddo, waar we door de stal van de 
familie Elsinghorst liepen (die mooi versierd was 
met CDA-banner en vlag), kwamen we weer in 
Winterswijk aan. Daar werden de fietsen 
geparkeerd in het Scholtenbrugpark en liepen we 
gezamenlijk onder het finish-doek door, waarnaast 

de hot-tub al 
uitnodigend stond te 
dampen. 
De avond erna, 
tijdens de thema-
avond, werden wij 
als lopers tijdens een 
intermezzo verrast. 

We werden in het zonnetje gezet met mooie 
bloemen en een foto als aandenken. Graag willen 
wij iedereen bedanken voor de aanmoedigingen 
onderweg en ook voor de leuke verrassing de 
avond erna! 
Namens de lopers, 
Ian van der Wielen  
 
Datums voor uw agenda 
12 november 2016: CDA landelijk partijcongres (lijst) in Veghel  
14 november 2016: ALV CDA Winterswijk 
31 december 2016: kniepertjes-actie 
14 januari 2017: landelijk partijcongres (programma), locatie volgt 
25 januari 2017 bezoek Tweede Kamer (Pieter Omtzigt) 
februari 2017: campagnebijeenkomst 
11 maart 2017: NL Doet 
15 maart 2017: Tweede Kamerverkiezingen 
11 mei 2017: Bezoek Europees Parlement Brussel 


